
Zápis z jednání komise pro životního prostředí 
konaného dne 11. 12. 2024 od 16:00 do 18:00 hodin 

v zasedací místnosti radnice v Mnichově Hradišti. 
 
Upozornění: 
Následující text může obsahovat důvěrné informace osobního, obchodního či pracovního charakteru. Je určen pouze pro členy komise, členy 
obecních orgánů, příslušné zaměstnance městského úřadu a popř. pro přizvané odborníky. Informace z jednání by neměly být zveřejněny před 
konečným usnesením příslušného obecního orgánu. 

Přítomni:  Jaroslava Bičíková, Pavel Břicháček, Luboš Dvořáček, Václav Luka, Jan Mareš, Terezie Nohýnková, Jana Podzimková,  
   Alena Ševců, Martina Štrojsová 
Omluven: Jiří Šimůnek, Jana Šťastná, Jan Štěpán 
Nedostavili se: - 
 

 PROGRAM: 

1. Minulá usnesení komise a reakce rady města 

2. Žádosti o kácení dřevin 

3. Aktuální stav "logistického centra" GLP 

4. Nadměrné světelné znečištění MAHLE BEHR  

5. Hospodaření v lese na Horce 

6. Škody na lesních porostech vinou přemnožení zvěře a jejich řešení  

7. Výsledky půdních rozborů ze strany zemědělských společností 

8. Diskuze 

 

1. Minulá usnesení komise a reakce rady města 
O. Šindelář představil reakce rady na jednotlivá usnesení komise z minulého jednání: 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města v případě revitalizace tůně v remízu Černava navrhnout řešení ve 

formátu J. Štěpán, Z. Hýzler, zástupci města a ČSOP Klenice.  Komise dále doporučuje jít spíše cestou více menších a 

mělčích tůní za použití lehčí mechanizace. Rada města souhlasí s návrhem postupu. Akce byla zařazena do rozpočtu 

města na rok 2025, rada požaduje navržené řešení projednat se zástupci odboru komunálního hospodářství. O. 

Šindelář doplnil informaci o proběhlé schůzce se Z. Hýzlerem, H. Štěpánem a M. Vrbovou z ČSOP Klenice. Byla 

dohodnuta realizace v zimě 2024/2025 – bude vyhloubeno více menších a mělčích tůní. Dle stavu (napouštění a 

zadržení vody) bude rozhodnuto o dalším postupu. 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města projednat s právničkou města a zástupci odboru životního 

prostředí možné kroky, jak strom (dub u náměstí) a jiné významné stromy na území města ochránit. Komise dále 

doporučuje prověřit možnost instalace kamery v blízkosti stromu. Jedná se o strom na soukromém pozemku. 

Nezbývá než provádět pravidelné vizuální kontroly. Komise J. Mareše požádala, aby ze strany města směrem 

k majiteli přišla nabídka spolupráce k ochraně stromu (instalace kamery). J. Mareš souhlasil. 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města zahájit proces obnovy aleje podél krajské silnice z Hoškovic do 

Březiny. Komise dále doporučuje projednat revitalizaci aleje s KSÚS a obcí Březina. Rada města pověřila J. Mareše k 

projednání obnovy s KSÚS. O. Šindelář informoval o telefonickém kontaktu s KSÚS a obcí Březina. KSÚS začalo 

s náhradní výsadbou. O spolupráci s městem ani jeden subjekt nejevil velký zájem. 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města projednat s vedením provozovny MAHLE Behr možnost omezení 

světelného smogu. Rada města pověřila vedení města svolat schůzku k danému problému s ředitelem výrobního 

závodu. J. Mareš doplnil informaci, že se aktuálně hledá termín schůzky s ředitelem. 

2. Žádosti o kácení dřevin 
Dále J. Bičíková a L. Dvořáček představili návrhy na kácení (Příloha č. 1). Komise o jednotlivých návrzích diskutovala a 

přijala usnesení č. 1-4. 

Kácení: 



• 2 hrušně v blízkosti stavby budoucího plotu v Hněvousicích o ok 135 cm a 130 cm na pozemku p. č. 292/13 v 

k. ú. Sychrov nad Jizerou. Komise navrhuje hrušně nekácet, stromy jsou perspektivní. Situace by měla být 

řešena alternativní formu oplocení. 

• 1 modřín opadavý v ulici Mánesova u bytového domu o ok 148 cm na pozemku p. č. 941 v k. ú. Mnichovo 

Hradiště. Komise souhlasí s pokácením modřínu. 

• 1 smrk pichlavý u MC Kohoutek, dvojkmen o ok 116 cm a 110 cm na pozemku p. č. 1866/3 v k. ú. Mnichovo 

Hradiště. Komise doporučuje smrk nekácet, upravit korunu, a provést bezpečnostní vazbu. 

• 2 smrky ztepilé o ok 148 a 135 cm na pozemku p. č. 868/5 v k. ú. Dneboh. Komise doporučuje pokácet pouze 

poškozený strom o ok 135 cm. Druhý strom je v dobré kondici 

 

3. Aktuální stav "logistického centra" GLP 
J. Mareš představil probíhající jednání mezi investory, Anitas a vedením města. Komise diskutovala o navržených 

variantách výstavby. Jsou navržené čtyři velké haly, které firma nabízí jako „Prostory jsou vhodné pro skladování či 

lehkou výrobu, v ojedinělých případech i logistiku“. Komise se shodla, že haly nejsou z hlediska životního prostředí v 

pořádku. Město by nemělo ustoupit z požadavků pracovní skupiny k průmyslovým zónám a mělo by se naopak 

zasadit o to, aby se záměr minimalizoval (minimálně 40 % zeleně, zelené střechy) nebo v ideálním případě vůbec 

nerealizoval.  

4. Nadměrné světelné znečištění MAHLE BEHR 
Bod byl již vypořádán v rámci 1. bodu programu – Minulá usnesení komise a reakce rady města. 

5. Hospodaření v lese na Horce 
Odborný lesní hospodář J. Šimůnek písemně komisi informoval: Momentálně je připravena jedna holina na zalesnění 

v lokalitě za vodojemem. Je zde realizována oplocenka o výměře cca 0,5 ha, která bude zalesněna 2500 ks dubu 

letního. Dub je zde doma, tak není žádný problém s jeho výsadbou. Počet 2500 ks bude tvořit kostru porostu. 

Normálně se sází na tuto výměru 5000 ks, ale zvolil jsem počet poloviční, kvůli využití přirozené obnovy mateřského 

porostu. Tudíž dub bude tvořit jakousi kostru porostu a ostatní dřeviny, které se tam přirozeně zmladí, nám vytvoří 

porost s nějakou "přirozenou" strukturou. Dále do konce roku bude provedena prořezávka starých výsadeb z 

minulosti a dosazení starých oplocenek, kde chybí potřebné sazenice. 

6. Škody na lesních porostech vinou přemnožení zvěře a jejich řešení 
Odborný lesní hospodář J. Šimůnek písemně komisi informoval: Momentálně bylo jednáno s mysliveckým 

spolkem ústně a neformálně. Došlo se k závěru, že škody na porostech momentálně nejsou v takovém rozsahu, aby 

nějak významně došlo k poškození výsadby. Situace se bude nadále monitorovat. Je plánována výstavba 2 ks 

zkusných ploch, které budou oploceny a zde se bude porovnávat, jak bude přirozené zmlazení lesa konkurovat zvěři s 

oplocením a bez oplocení. Poté se vyhodnotí a dojde se k závěru. Ale momentálně zvěř nepáchá na městských lesích 

takové škody, kterými by bylo nutné se zabývat. 

7. Výsledky půdních rozborů ze strany zemědělských společností 
Výsledky rozborů budou představeny na dalším jednání komise. 

8. Diskuze 
Diskuze proběhla v rámci jednotlivých bodů programu. 

Komise přijala tato usnesení: 

1. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města nekácet 2 hrušně o ok 135 cm a 130 cm na pozemku p. č. 
292/13 v k. ú. Sychrov nad Jizerou nekácet. (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

2. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města pokácet modřín opadavý o ok 148 cm na pozemku p. č. 
941 v k. ú. Mnichovo Hradiště (ul. Mánesova) pokácet. (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

3. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města nekácet smrk pichlavý, dvojkmen o ok 116 cm a 110 cm 
na pozemku p. č. 1866/3 v k. ú. Mnichovo Hradiště (ul. Jana Švermy). Komise doporučuje upravit korunu, a 
provést bezpečnostní vazbu. (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

4. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města pokácet pouze 1 smrk ztepilý o ok 135 cm na pozemku p. 
č. 868/5 v k. ú. Dneboh. Druhý smrk o ok 148 cm doporučuje komise nekácet. (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželi) 

5. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města minimalizovat nebo v ideálním případě nerealizovat 
záměr společnosti GLP. (8 pro, 0 proti, 1 se zdržel) 



6. Komise pro životní prostředí souhlasí s návrhem odborného lesního hospodáře ohledně řešení potenciálních 
škod na lesních porostech vinou přemnožení zvěře a doporučuje radě města výstavbu 2 zkusných ploch, dále 
navrhuje seznámit členy komise s metodickým postupem a přizvat členy komise k hodnocení pokusu. (9 pro, 
0 proti, 0 se zdrželi) 

 

Zapsal: Ondřej Šindelář a Alena Ševců 

Kontrola: členové komise 


